
 

 

 

 

 

 

Onderwerp: bijdrage aan het formatieproces 

 

 

 

Stadskantoor - Eusebiusbuitensingel 53  •  Postbus 9029  •  6800 EL  Arnhem 
Telefoon 0900-1809 (lokaal tarief)  •  Fax 026-3774830  •  www.arnhem.nl 

 
 

 

 

 

Datum : 14 april 2018 

Contactpersoon : Kabinet 

Telefoonnummer : 026 3774610 
 

Vertegenwoordigers van de formerende 

partijen GroenLinks, VVD, D66 en PvdA 

 

 
 

 

 

 

Beste mensen, 

 

Graag wil ik u in deze brief voorzien van (achtergrond) informatie over onderwerpen die ik reken tot of 

die raken aan de portefeuille van de burgemeester. Daarbij ga ik in op ambities, voorstellen en 

knelpunten. In deze brief is dat nog niet concreet uitgewerkt; ik kom er de komende periode graag met u 

over in gesprek.  

 

Als burgemeester volg ik het proces om te komen tot een nieuwe coalitie met grote belangstelling. Ik 

bied u, naast een inhoudelijke bijdrage, ook uitdrukkelijk mijn ondersteuning bij dit proces aan. 

 

Veiligheid 

Veiligheid is de sleutel. Dat was mijn boodschap bij mijn beëdiging op 1 september jongstleden. Het is de 

basis voor prettig wonen en werken, voor samen leven, voor groei en ontwikkeling van individu en 

collectief; voor vrijheid. Veiligheid is in alle gemeenten, en zeker ook in Arnhem, een belangrijk thema. 

Bewoners en raad noemden werken aan een veilige stad als het belangrijkste onderwerp voor het beleid 

van hun nieuwe burgemeester. Ik herken en erken dat.  

 

Veiligheid begint thuis, in de eigen woonomgeving, in de wijk. Ik wil het werken aan veiligheid in de 

wijken intensiveren. In samenwerking tussen handhaving, de wijkteams, zorg, veiligheid en de politie; 

aandacht voor overlast op straat, problemen achter de voordeur, en ook aanpak van de 

(georganiseerde) criminaliteit. 

 

Arnhem is bekend met alle grootstedelijke problematiek, ook op gebied van veiligheid.  

Er valt nog veel te winnen op het gebied van bestrijding van ondermijning door middel van 

mensenhandel, drugshandel en high impact crime. Daarnaast moet er permanente aandacht zijn voor 

het bestrijden van jihadisme. Op het gebied van veiligheid doen zich telkens nieuwe ontwikkelingen voor 

waarbij vooral de toename van cyber-crime en "verwarde" personen extra inspanningen vraagt.  
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Binnen de veiligheidsketen wordt hard en goed samengewerkt. Toch, ik gaf het al aan, reikt mijn ambitie 

verder. Ik wil betere rapportcijfers en hoger op de goede lijstjes. De coördinatie van het beleidsveld 

veiligheid breed is uitdrukkelijk centraal belegd bij de portefeuille van de burgemeester. Dat blijk in de 

praktijk goed te werken. De uitgesproken ambitie vraagt een stevige structurele (financiële) investering 

die ik graag met u bespreek als input voor de college-agenda.  

 

Daarbij vraagt ook handhaving aandacht. Handhaving is belangrijk omdat het een positieve bijdrage 

levert aan vertrouwen in de overheid, aan een gevoel van rechtvaardigheid en een gevoel van veiligheid. 

Handhaving is een breed begrip; van checks op de rechtmatigheid van uitkeringen, via milieu-inspecties 

naar parkeerhandhaving, afval en hondenpoep tot controles op horeca, evenementen, coffeeshops en 

seksinrichtingen. De raad heeft zich in meerderheid uitgesproken voor een investering in handhaving, 

zeker ook in de wijken. Ik steun die wens, vanuit handhaving van de openbare orde, uitdrukkelijk. En het 

zou, ook als je de vergelijking met andere steden maakt, een stuk ruimer mogen.  

 

Een aantal actuele maatschappelijke thema's heeft een onmiskenbare link met veiligheid. Ik doel hier op 

het debat rond legalisering van cannabis en de huidige gedoogconstructie rond coffeeshops inclusief hun 

achterdeur. Daarnaast op de ideeën rond de positie, vrijheden en bescherming van sekswerkers. Deze 

thema's spelen landelijk, in meer of mindere mate, maar zeker ook in Arnhem. De onderwerpen zijn 

veelzijdig en complex. Het maken van keuzes vraagt een hoge mate van zorgvuldigheid. Vanuit mijn 

wettelijke verantwoordelijkheid, als liaison naar de Lokale Driehoek en als portefeuillehouder heb ik hier 

een verantwoordelijkheid. Ik ben daarom ook graag betrokken bij het formuleren en uitwerken van 

plannen, ideeën en wensen op deze thema's. 

 

Crisis-organisatie 

De organisatie rond crisisbeheersing is de afgelopen jaren meer en meer regionaal georganiseerd. Deze 

veranderde manier van werken kende wat afstemmings- en aanloopproblemen, maar ondertussen, door 

de tijd heen, werkt het beter en beter. Op dit moment wordt regionaal, in de veiligheidsregio, gewerkt aan 

het verder optimaliseren van het onderdeel bevolkingszorg. Een onderwerp waar voor gemeenten een 

regisserende rol is weggelegd. Als deze ontwikkeling leidt tot een besluit om te komen tot regionale 

invoering en uitrol, ontstaat hier een structurele investeringsbehoefte. 

 

Public affairs 

Arnhem op de kaart is een beweging die de afgelopen collegeperiode voortvarend is ingezet. Ook dit 

onderwerp kwam in mijn gesprekken met de raad tijdens mijn selectie breed naar voren. Arnhem op de 

kaart betekent deels 'citymarketing', maar vooral ook het participeren in relevante netwerken op 

regionaal, nationaal en, zo mogelijk, Europees niveau. Goede contacten en kennis dragen positief bij 

aan de opgaven van de stad. De regio voor mobiliteit, economische en fysieke opgaven. Nationaal voor 

aantrekkelijkheid van de stad voor bedrijven en instellingen, toerisme en ondersteuning van ambities op 

het terrein van duurzaamheid. Europees voor de vormgeving en cofinanciering van regio(overstijgende) 

projecten.  

Arnhem op de kaart is een opgave voor alle collegeleden. Iedere bestuurder brengt zijn of haar netwerk 

mee en breidt dit verder uit. Daarnaast komen we hier in de eerste weken van het nieuwe college al over 

te spreken. Bijvoorbeeld bij het afstemmen over het 'solliciteren' naar commissieposten bij de VNG.  
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Qualitate qua heeft de burgemeester van Arnhem een taak in de regionale samenwerking van het GO. 

Regionaal, met de 18 gemeenten in het GO, wordt op dit moment een samenwerkingsambitie 

geformuleerd. Deze is in een brief verwoord met daarbij ook een financiële paragraaf. Ik voeg deze toe. 

Als burgemeester voel ik daarnaast een aanvullende verantwoordelijkheid; het zijn van een boegbeeld 

en ambassadeur van de stad en het zorgdragen voor regie en afstemming op Public Affairs. 

 

Herdenken en gedenken 

Arnhem is een stad met rijke historie. Deze historie heeft Arnhem gevormd tot wat de stad nu is; je 

geschiedenis is medebepalend voor je identiteit. Ik vind het belangrijk om zorgvuldig en waardig met dit 

verleden om te gaan. Arnhem heeft daarbij de wens om de septemberdagen van 1944 nog breder onder 

de aandacht te brengen.  

 

In 2019 wordt voor de 75e de Slag om Arnhem herdacht. Ik stel voor om nog dit jaar te komen tot een 

inrichting van een coördinerende projectorganisatie hiervoor en daarbij middelen te vinden om dit 

kroonjaar indrukwekkend op te zetten. Binnen de gemeente, in de stad en daarbuiten zijn hiervoor al de 

nodige ambities geformuleerd….het vraagt voor 2019 fondsenwerving, maar ook een forse eenmalige 

investering van de gemeente zelf bovenop het bedrag dat jaarlijks beschikbaar is.  

In mijn rol van burgemeester heb ik een belangrijke taak en opdracht vorm en inhoud aan te geven aan 

deze 75e herdenking. 

  

Tweedeling bestrijden en saamhorigheid aanmoedigen 

Een belangrijk thema van de stad is de bestrijding van tweedeling. Ik wil hier graag de komende 

collegeperiode, samen met u, op de verschillende beleidsvelden proactief handelen. Soms als 

ambassadeur, soms als portefeuillehouder, soms als sparringpartner, soms als verbinder in het netwerk.  

Ik lees het woord inclusie breed. Het gaat om aanpak van discriminatie in elke vorm. Het gaat om het 

betrekken van en kansen bieden aan alle burgers. Het ziet op ondersteuning aan en stimulering van 

mensen die minder zelfredzaam zijn.  

 

Werken aan een effectief en efficiënt bestuur 

Als voorzitter van de gemeenteraad ben ik medeverantwoordelijk voor het functioneren van de raad. 

Onze ambitie is helder; een gemeenteraad als hoogste orgaan die in zijn werk voor de stad het juiste 

evenwicht vindt tussen effectiviteit, representativiteit en legimiteit. In de vorige raadsperiode zijn hierin de 

nodige stappen gezet. Ook het college is een belangrijke cultuurdrager. Ook hier moet verder worden 

gewerkt aan significante stappen. Ik zie hier voor mezelf, als voorzitter van beide gremia, een grote 

verantwoordelijkheid en stevige rol.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Ahmed Marcouch 

Burgemeester 

 

 


